
ACTA  DE  REUNIÓ  DE  LA  JUNTA  DE  FACULTAT  DE  FILOSOFIA  I 
LLETRES DE LA UIB

Identificació de la sessió
Data: 17 de desembre de 2007
Lloc: Sala de Juntes de l’edifici Ramon Llull
Caràcter: ordinari
Hora: 11.00 h segona convocatòria

Assistents
Pere Joan Brunet Estarellas (degà)
Miquel Grimalt Gelabert (vicedegà)
Guillem X. Pons (secretari)
Domènec Garcies Gomila
Joan Mas Vives
Onofre Rullan
Maria Antònia Fornés Pallicer
Patricia Trapero
Patricia Bastida Rodríguez
Matilde Roca Telleria
Maria Payeras Grau
Perfecto Cuadrado
Jaume Guiscafrè Danús (vicedegà)
Alexandre Miquel Novajra (vicedegà)
Mercedes Duran
Tina Sabater (vicedegana)
Miquel J. Deyà Bauzà (vicedegà)

Ordre del dia

1.Aprovació, si escau, de l’acta de la sessió ordinària del 16/07/07
2. Aprovació, si escau, de l’acta de la sessió extraordinària del 17/09/07
3. Informació del degà

3.1. Estat de les obres d’ampliació de l’edifici R.Llull. Problemàtica aules
3.2. Gestió d’espai.
3.3. Convocatòria 2007 beques alumnes/tutors d’acompanyament
3.4. Convocatòria alumnes col·laboradors tipus A
3.5. Convocatòria 2008 activitats culturals i de suport a la docència
3.6. Reelecció membres de la Junta de Facultat
3.7. Reforma dels plans d’estudis
3.8. Altres qüestions.

4. Informació del cap de biblioteca
5. Informació dels vicedegans i caps d’estudis
6. Informació de l’administrador de centre.
7. Informació d’altres membres de la Junta de Facultat
8. Concessió dels premis extraordinaris de llicenciatura.
9. Proposta de reconeixement de crèdits de lliure configuració per part de la Comissió 
Acadèmica
10. Torn obert de paraules



Desenvolupament de la sessió
 
Excusen l’assistència:  Joana Salazar,  Sebastià Serra,  Andrés Enrique,  Daisy Chiang, 
Maria Juan Garau, Antoni Artigues i Andreu Bover. 

1.Aprovació, si escau, de l’acta de la sessió ordinària del 16/07/07

1. S’aprova l’acta de la sessió ordinàra per assentiment.

2. Aprovació, si escau, de l’acta de la sessió extraordinària del 17/09/07

2. S’aprova l’acta de sessió extraordinària per assentiment.

3. Informació del degà.
El degà vol expressar el seu condol per la mort del pare d'Antoni Marimon. Així 

com  expressar  el  seu  agraïment  per  la  tasca  feta  durant  molt  d'anys  de  l'antiga 
administradora  de  centre,  Teresa  Artigues.  També  vol  donar  la  benvinguda  al  nou 
administrador de centre, Domènec Garcies.

3.1. Estat de les obres d’ampliació de l’edifici R.Llull. Problemàtica aules
3.2. Gestió d’espai.
El degà informa sobre els punts 3.1 i 3.2 indicant que les obres van a bon 

ritme. Sobre els laboratoris del nou edifici comenta que aquests estan ja adjudicats i 
pactats  amb  la  vicerectora  R.  Herranz.  En  aquest  punt  Perfecto  Cuadrado  i  Maria 
Payeras no els consta i es queixen sobre la manca d'informació. Es comenta sobre la 
possibilitat  que  el  laboratori  de  sistemàtica  humana  tingui  un  nou emplaçament.  P. 
Cuadrado insisteix que en el seu moment va mantenir una primera reunió amb Gabriel 
Moyà, però que no ha tengut cap més notícia sobre l'assignació o adequació d'aquests 
espais. Se sol·licita més participació i informació al respecte, la qual cosa és assumida 
pel degà.

Segons la vicerectora l'entrega de l'edifici està prevista per al 20 de gener.
S'informa  sobre  la  problemàtica de  la  presència  de  moixos  a  l'edifici  i  els 

contactes que s'han tengut amb distintes associacions per solucionar aquest problema.
Respecte a la distribució de despatxos s'informa que són els departaments els 

responsables de la gestió i assignació d'aquests nous espais. Perfecto Cuadrado i Maria 
Payeras  comenten que hi ha hagut poca informació al respecte.

El  degà  informa  que  avui  tendrà  una  nova  reunió  amb  la  vicerectora  R. 
Herranz i per visitar novament aquest nou edifici.

3.3. Convocatòria 2007 beques alumnes /tutors d’acompanyament
El  degà  informa  sobre  els  resultats  de  la  convocatòria  2007  de  beques 

d'alumnes tutors d'acompanyament.

3.4. Convocatòria alumnes col·laboradors tipus A
Igualment s'informa sobre els resultats i criteris de selecció. Indica que el tenir 

un  protocol  de  baremació  o  assignació  ha  facilitat  molt  aquesta  tasca  de  selecció. 
Perfecto  Cuadrado  demana  si  es  manté  la  possibilitat  de  comptar  amb  alumnes 
col·laboradors sense dotació econòmica. Aquesta possibilitat es manté.
Alexandre  Miquel  reflexiona  sobre la  possibilitat  de  fer  un estudi  sobre  la  possible 



demanda, abans de fer la convocatòria. 

3.5. Convocatòria 2008 activitats culturals i de suport a la docència
El degà reflexiona sobre la conveniència de fos una convocatòria oberta, o fer-

ne més sovint,  sempre i  quan es disposi de pressupost.  El  consell  deganal estudiarà 
aquesta tema.

3.6. Reelecció membres de la Junta de Facultat
A  principis  d'anys  està  previst  que  es  puguin  iniciar  distints  processos 

electorals, entre el que estan les eleccions de degans a distintes facultats de la UIB. Per a 
la  Facultat  de Filosofia  i  Lletres està  prevista  l'elecció del  membres  de  la  Junta  de 
Facultat.

3.7. Reforma dels plans d’estudis
S'informa sobre la  reunió mantinguda amb en Martí  March.  En el si  de la 

discussió es comenta l'elaboració d’un reglament per a dita reforma, que el llibre blanc 
de cada estudi es convertirà en un dels principals referents, encara que no l’únic.
MA. Fornés demana que en aquest procés estiguin informats i es consulti el parer dels 
distints departaments. Jaume Giscafrè indica que els vicedegans han actuat de pont i 
que, almanco ell, va informar al seu departament. Perfecto Cuadrado dóna suport a la 
cap  de  Departament  i  recalca  la  importància  del  Departament  a  l'hora  d'impartir  la 
docència i  discutir  els propers plans d'estudis.  Miquel Deyà intervé indicant que els 
departaments com a tals no tenen cap competència en la reforma dels plans d'estudis. 
S'estableix una acalorada discussió entre distints membres de la Junta de Facultat. Maria 
Antònia  Fornés  indica  que  sembla  absurd  realitzar  una  titulació  sense  consultar  els 
departaments. 
 El degà informa que dintre d'aquest procés, les diferents comissions de treball 
(CED),  amb  membres  elegits  a  les  corresponents  juntes  de  departament,  seran  les 
encarregades d’elaborar els bous plans d’estudis.

3.8. Altres qüestions.
El  degà  informa  sobre  el  màster  que  substituirà  l’actual  CAP.  Perfecto 

Cuadrado indica que mutila de fet el 80% dels possibles estudis. Nicolau Dolç (exdegà) 
ja va redactar una carta de rebuig a aquest model de CAP que fou durament contestada. 
Intervé Miquel Deyà indicant que seria necessari fer gestions amb el rectorat i amb la 
conselleria,  vaticina  que  si  el  màster  CAP se  posa  en  marxa  tal  com està  és  molt 
probable que ens quedem sense alumnes de màster. Alexandre Miquel comenta que va 
participar  en  algunes  reunions  i  que  des  del  departament  de  Pedagogia  (segons 
converses amb M. March) hi hauria una bona predisposició per a introduir canvis. Joan 
Mas comenta que estaria bé poder incorporar al CAP matèries específiques de distints 
estudis.

Es proposa que se redactarà un escrit per manifestar les al·legacions oportunes, així 
com sol·licitar una entrevista amb representants de la Conselleria i del Rectorat.

S'informa de la convocatòria de la Junta de Govern del proper dimecres.
També se comenta que les reunions de les comissions acadèmiques s'haurien 

d'informar amb temps per als vicedegans cap als departaments per tenir preparada la 
documentació necessària per a la possible sol·licitud de crèdits de lliure configuració de 
cursos, jornades, seminaris, etc.



4. Informació de la cap de biblioteca
Mercedes  Duran,  cap  de  biblioteca,  ens  informa  sobre  la  necessitat  de 

comprar, com a mínim, un exemplar de la bibliografia bàsica dels programes de les 
assignatures.  També  se  queixa  de  l'existència  de  programes  d'assignatures  amb 
bibliografia  massa  extensa,  així  com la  indicació  de  llibres  a  la  bibliografia  bàsica 
exhaurits. Un projecte de la biblioteca seria poder digitalitzar llibres de la bibliografia 
recomanada. També sol·licita als professors que s'actualitzi aquesta bibliografia.

Miquel Deyà comenta que seria interessant que la cap de biblioteca enviàs una 
circular als professors demanant la compra d'aquesta bibliografia recomanada.
També s'informa de nous serveis, 15 portàtils en préstec. Noves sales de feina, tasques 
encaminades a  rebaixar  el  temps d'espera  per  a  la  consulta  de llibres,  ampliació de 
l'horari d'obertura de la biblioteca durant els caps de setmana en període d'examens.

Una  vegada  informats,  Perfecto  Cuadrado  manifesta  l'agraïment  d'aquesta 
tasca que la cap de biblioteca. També comenta que llibres d'assaig no s'han reeditat i 
com a solució fa fotocòpies dels seus llibres.

5. Informació dels vicedegans i caps d’estudis
No n'hi ha

6. Informació de l’administrador de centre.
Domènec Garcies explica la nova organització del personal de la secretaria. 

S'organitza  en tres  àrees:  comptabilitat,  alumnat  i  suport  a  departaments  i  facultats. 
Explica l'estat actual del pressupost. Comenta que s'ha enviat una circular al professorat 
explicant la nova organització.

Joan Mas demana quin és el catàleg de funcions del personal. Tina Sabater 
demana si per a un suport administratiu s'ha de sol·licitar prèviament a l'administrador 
de centre, vicedegà, secretari,... Demana qui pot fer les tasques d'informació a l'alumnat 
que vulgui realitzar una tutoria quan criden al despatx del professor i aquest no hi és. 
Maria  Payeras  demana  que  no  se  donin  abusos  i  ni  excessos  respecte  als  usos  del 
personal  de  l'administració.  Maria  Antònia  Fornés  se  queixa  de  que  el  personal 
administratiu de vegades està compartint tasques amb distints departaments i per aquest 
motiu estan saturades de feina.

Domènec Garcies comenta que amb la circular enviada ha intentat donar la 
informació  i  les  solucions  respecte  als  tràmits  a  realitzar  amb  aquesta  secretaria. 
Respecte al  comentari  de M.A.  Fornés comenta que Virgínia  Ramon actuarà com a 
enllaç o comodí en aquestes situacions de saturació del personal administratiu.

7. Informació d’altres membres de la Junta de Facultat
Miquel  Grimalt  informa  sobre  les  convalidacions  de  les  assignatures  dels 

cicles  formatius  superiors  (Formació  Professional)  a  raó  de  convalidació  d'  1/2  de 
crèdits d'optativitat per a les assignatures de primer cicle de carrera.

8. Concessió dels premis extraordinaris de llicenciatura.
La  Junta  de  Facultat  ha  resolt  proposar  com  a  premis  extraordinaris  de 
llicenciatura a les següents persones

Estudis Alumnes Mitjana expedient



Filologia hispànica Maria de Mar Campos Prats (2,51)
Filologia anglesa Margarita Genestar Garau (2,79)
Treball Social Ana Comas Oliver (2,92)
Filosofia Arnau Mates Morell (2,49)
Història de l'Art Maria Pilar Sastre Alzamora (2,95)
Història Rafel Horrach Llabrés (2,71)

9.  Proposta  de  reconeixement  de  crèdits  de  lliure  configuració  per  part  de  la 
Comissió Acadèmica

La Junta de Facultat ha donat el seu suport als cursos de:
IV Jornades de Recerca Històrica de Menorca: La Gestió del Patrimoni Històric 

de Menorca, Una via de futur.
V Jornades de Medi Ambient de les Illes Balears
I  un  curs  del  departament  de  Filosofia  i  Treball  Social  proposat  pel  Dr. 

Alexandre Miquel.

10. Torn obert de paraules.
No n’hi ha cap.

I essent les 12:45, sense haver-hi més assumptes per tractar, s’aixeca la sessió de 
la reunió de la Junta de Facultat de Filosofia i Lletres.

A tot això don fe i signo la present,

El Secretari                                                       Vist i plau del degà

Guillem X. Pons                                                Pere J. Brunet

                 


